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Az Európa Tanács (ET) keretében működő Helyi és Regionális Önkormányzatok
Kongresszusának monitoring bizottsága nem találta illetékesnek magát abban, hogy a
székelyföldi önkormányzatok autonómiapárti határozatairól döntsön, ezért az ügyet visszautalta
a kongresszus állandó bizottságának.

  

A bizottság keddi strasbourgi ülésről az eseményen jelen levő Antal Árpád, Sepsiszentgyörgy
polgármestere elmondta, a székelyföldiek nevében megszólaló 
Klárik Attila
Kovászna megyei önkormányzati képviselő azt kérte, hogy az Európa Tanács monitorozza a
romániai régiósítási folyamatot, mert a kormány úgy akarja a régiókat kialakítani, hogy a
magyar közösség mindenütt kisebbségbe kerüljön.

  

Pár nappal az ülés előtt Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke és Biró Zsolt, az MPP elnöke írt
levelet a kongresszus elnökének, főtitkárának és a monitoring bizottság elnökének. Ebben a
romániai régiósítási tervekre és az ukrajnai konfliktusra utalva kijelentették: nem szeretnék, ha a
romániai magyar közösség megoldatlan problémái ürügyet szolgáltatnának az Európai Unión
kívüli erőknek arra, hogy etnikai feszültséget és instabilitást szíthassanak a térségben. Egyben
azt kezdeményezték, hogy a monitoring bizottság tartsa a székelyföldi Sepsiszentgyörgyön a
2016 eleji kihelyezett ülését.

  

Antal Árpád elmondta, a román delegációt vezető Ludmila Sfirloaga Prahova megyei
önkormányzati képviselő tízperces válaszában arra hivatkozott, hogy amit a székelyföldi
önkormányzatok kérnek, az a román törvények értelmében nem az önkormányzatok, hanem a
kormány kompetenciája. A szociáldemokrata párti (PSD) politikus arra is felhívta a figyelmet,
hogy a székelyföldi magyarok etnikai alapon akarnak területi autonómiát, ami megítélése szerint
ellentmond az ET elveinek.
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Az egyórás vitában felszólaló képviselők többnyire amellett érveltek, hogy a régiósítás vitáját
Románián belül, párbeszéd útján kell megoldani. „Többen is tanácsolták, hogy amikor
megfogalmazzuk a törekvéseinket, ne területi autonómiáról, hanem a különleges státusú
régiókról beszéljünk, mert az autonómia máshol is érzékeny téma" - magyarázta Antal Árpád.

  

A bizottság svájci elnöke, Philippe Receveur - a sepsiszentgyörgyi polgármester beszámolója
szerint – úgy ítélte meg, hogy kényes kérdésben fordultak a székelyföldi önkormányzatok a
bizottsághoz. Az elnök – úgy ítélvén meg, hogy a monitoring bizottság nem illetékes a
döntésben – visszautalta az ügyet a kongresszus állandó bizottságának. Közölte azonban, hogy
2016-ban az Európa Tanács mindenképpen megvizsgálja: milyen mértékben teljesítette
Románia az ET-dokumentumok ratifikálásával vállalt kötelezettségeit.

  

Az SZNT kezdeményezésére eddig 50 székelyföldi önkormányzat fogadta el azt a határozatot,
amelyben kinyilvánítják, hogy a Székelyföld nevű különálló közigazgatási egységbe akarnak
tartozni, mely számára sarkalatos törvény szavatolná az autonómiát, és területén az állam
nyelve mellett hivatalos nyelv lenne a magyar is.

  

A dokumentumokat a román kormány mellett több nemzetközi szervezetnek, így a Helyi és
Regionális Önkormányzatok Kongresszusának is elküldték.

  

A kormányt képviselő prefektusok valamennyi autonómiapárti önkormányzati határozatot
megtámadtak a közigazgatási bíróságon. A határozatok egy részét már érvénytelenítette a
bíróság. A kormány 2013-ban olyan régiósítási elképzelést mutatott be, amely Székelyföldet
egy nagy román többségű régióba olvasztaná be.
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